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Tid  Min. Indhold 

17:00 10 Tjek-ind 

17:10 10 Deltagere: Facilitator: Vic, Sekretær: Eva,  Cirkelleder: navn, Rep: navn  
Til stede: Vic, Jette, David, Christian, Cat, Pernille, Dorte, Thomas 
Mangler: Jozef (helbredsmæssige årsager) 
Gæster: Mira og Saxgren 

Varighed: 17-20 
Referat fra sidst: Godkendt 
Medelelser: Pernille skal gå kl. 19.15 
Næste møde: Forslag om bestyrelsesmøde i sammenhæng med Nordisk Træf, 
dvs. fredag d. 24 Februar, ca kl. 14 (Cathrine) Egmont Højskolen i Hou 

17:20 5 Samtykke til dagsorden 
•   

B 

17:25 35 Overcirkel rapport 
Koordinationsscirklen (Victoria) 
• Vi er i gang med omstrukturering, som kræver energi og arbejde. Vic og 

Jette er i gang med at undersøge mulighed for fysisk sekretariat og 
forbereder et oplæg til næste møde. 

Undercirklers rapporter 
Undercirkels navn   
•  LAND (Pernille) 

Foreslår at LAND og Permakulturhaver bliver sin egen gruppe adskilt fra 
Netværk og samlet i dattergruppen: Demonstrationssteder (der er givet 
samtykke ) 
-Aleksandra arbejder på Permakultur Haver 
-Arbejder på at finde ud af hvordan vi kan lette processen med at blive 
LAND, så vi kan få flere centre- opstart i 2023 af LAND starter laug 

• Internationale Netværk  
-iACT (Christian): Afsluttes i maj. Det bliver en god base med viden. 
Laver en præsentation til Nordisk Træf 
- Pernille har lavet kontrakter, er optaget af at der er åbenhed omkring, 
hvis nogen får noget økonomisk ud af arbejde i foreningen, det kan 
kontrakter hjælpe til 
-Opfordrer til at at overskud overføres til foreningens drift, Det må vi 
gerne 

• Uganda (Vic) Vil gerne være et dattergruppeblad for sig selv, da der 
ikke er nogen logisk sammenhæng mellem fx Uganda og iACT. Efter 

O 
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diskussion, beslutter at Uganda bliver under Internationale Netværk, 
men rapporterer selvstændigt til modergruppen. 

• PR-Kommunikation (Eva & Jette) Næste blad bliver med tema om 
permakultur i byen. iACT timer bruges til at gennemgå hjemmesiden, og 
opbygge en vidensside 
-Udviklet nyhedsbrev, som udkommer ca hver anden måned 

Dorte: Grønne Venner vil gerne snakke om mulighed for at lave et fælles 
blad. Vic: føler ikke vi er klar til at snakke med andre om økonomi, blade 
osv. 

• Nationale netværk og De Grønne Venner (Dorte): Vi skal finde ud af om 
vi vil de grønne venner 
- Er i gang med planlægge Grønne Venners Træf/ årsmøde - 17-19. 
marts. Vi skal overveje om der er noget vi vil præsentere 
- Udgiften for  PKDK er 10.500. Deltagergebyr er 450,- (overnatning i 
værelser koster ekstra) 
-Sidste år fik vi penge tilbage så vi endte med at betale 7500. 

• Uddannelse (Christian): Gruppen har arbejdet med at definere sine 
roller 

 

 

Driftsrollers rapporter 
Driftsrolles navn (Rolleholders navn)  
•    

17.55 5 m Toves ansøgning  
Søger penge til Kenya-projekt, og søger penge fra IPC-kontoen. De vil 
gerne købe et lille stykke land, der skal være et permakultur-
demonstrationsprojekt.  
Der er 6000 kr. på IPC-konto (indbetales af PDC-stud, øremærket til 
internationale projekter) 
- Pernille: Vi har ikke fået andre ansøgninger, men vi har heller ikke 
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gjort tydeligt opmærksom på, at der er den pulje.  Så vi vælger i år at 
støtte Tove i år, men med en ambition om at gøre det mere offentligt 
fremover. 
- Cat: Det var oprindelig tænkt til at sende mindre bemidlede fra 3. 
verdens lande på kursus. Det er ikke rigtig lykkedes i de sidste år pga. 
corona og div.  
- Besluttet at støtte Tove med IPC-midler fra 22 

18.00 25m Godkendelse af budget og regnskab (+forøget honorar til 
kassererposten) -Vicca. 
David fremlægger regnskab: 
 
-Bogholderi og revision er gået betydelig op, fordi vi har haft aut. 
revisor 
-Foreningen betale for deltagelse i Nordisk træf (står under 
Mødeudgifter i øvrigt) 
-Tidsskrift sat lidt op til 170.000 
-Uddannelse: Afsat midler til sociokrati-kursus 
-Underskud på ca. 36.000.- Det er ok i år. Vi kan evt. overveje at hæve 
kontingentet lidt, det skal godkendes på generalforsamling 
- Vic:Foreslår at medlemspleje-honorar kan lægges over i et 
sekretariat. Det kan måske give mere overskud til at arbejde frivilligt, 
og evt. søge mere funding. 
-Jette præsentere Til Vægs som muligt sted at have sekretariat, for 
kun 1500 kr/md for en fuld plads. 
Cat:Der er overført 50000 fra projektkontoen, det kan godt blive mere, 
bare det kan være uddannelsesrettet på en eller anden måde, fx drift 
eller kommunikation, der understøtter uddannelse. 
-iACT giver også overskud, og det kan bruges til hvad som helst 
-Pernille foreslår at projektkontoens overskud kan flyttes over på drift, 
men øremærket til uddannelse 
-Afventer forslag om sekretariat 
-Beslutning om at beslutte det endelig budget til næste 
bestyrelsesmøde 

B  

  
Erasmus kontrakt - Eva kommenterer på den hurtigst muligt og vi får 
arbejdet den færdig,  Cat og Eva og Pernille. 

 

18.25 25m Overflytning af diplomkontoen (Pernille) på baggrund af Cathrines 
forslag (se mail: “Overførsel af diplom kontoen” 
Punktet udsættes til et ekstraordinært møde med dem, som gerne vil 
være med. Pernille tager initiativ til at få det arrangeret hurtigst muligt. 
(Eva tager kontakt til Pernille) 

O 
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18.50 5 Pause ;-) 
 

18.55 15 Historisk indblik i foreningens diplom praksis ved Mira/Esben og 
Jesper Saxgren samt spørgsmålsrunde om Nordisk Institut og 
Norsk Diplomlaug 
 

 

R 
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Jesper: første permakulturkursus, blev afhold i 1987 med 
undervisere fra Australien. Kommende år var der advanced courses 
og Teacher Training, og så begyndte Tony Andersen og Saxgren 
med at afholde kurser. Havde også en forening og nyhedsbrev. 
Først senere blev nordisk forening etableret, slut 90, og vi kunne 
udstede nordisk pdc og diplom. Dengang handlede det om at 
implementere permakultur i praksis.  
 
Mira og Esben deltog i kursus i 2000, hos Tony. Foreningen var på 
lavt blus, og gik i gang med at arbejde med permakultur derefter.  
Gik i gang med diplom på baggrund af en rapport om hvordan 
deres sted genetablerede naturressourcer. Fik Diplom i Nordisk regi 
på Nordisk Træf. 
Gik i gang med tidsskrift. 
 
Der blev på et tidspunkt arbejdet på om diplom-kriterier var 
forældet. Var ikke involveret i etablering af NPA, havde ikke 
overskud og overlod initiativ til dem der havde ressourcer. 
 

 
Det er vigtigt for Permakulturforningen at vi kan have sammenhold. 
Oplever at diplomerne altid har genereret konflikt. Men folk der har 
lavet et flot permakulturprojekt gård eller lignende, så skal det 
anerkendes med et diplom, ellers bliver folk trætte af permakultur. 
Jesper: Diskussionen har altid handlet om at holde et vist niveau, 
for at begrebet ikke bliver udvandet. Men det har jo aldrig været 
tanken, at nogen kan monopolisere udstedelsen af diplom.  
Saxgren har ikke løbende diplomstuderende, men har stillet sig til 
rådighed for dem i DK, der har permasteder og er kørt fast i de 10 
design. 
Mira og Esben har snakket med nogle af folkene på Skovvirke om 
muligheden for at tage diplom, men virker ikke som vejledere for 
tiden. 
 
Der udtales enighed om at der gerne må være flere udbydere af 
diplom, så længe niveauet holdes højt.  
 
Jesper opfordrer til at vi fremfor at lave et dansk diplomlaug, burde 
arbejde på et nordisk diplomlaug. 
 
Mira og Esben påpeger, at det kan være svært at holde et godt 
samarbejde i hele Norden, pga. afstande og vanskeligheder med at 
mødes så tit. Det gav mere mening dengang, fordi der var så få. I 
dag er vi nok blevet så store at vi måske godt kan have en dansk 
enhed. Men det afhænger jo af hvem der har kræfter til at arbejde 
med det.  

19.10 30 Forslag om officielt at godkende Norsk Diplomlaug under PKDK på lige 
fod med NPA (Eva) Se “Bilag til møder” for detaljeret præsentation. 

U-
B 

https://drive.google.com/drive/folders/1DQU7yVPjw_dVRP2NL5jmPba6cNju6vz0
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Link til hjemmeside her:https://www.permakultur.no/norske-ressurser-
og-prosjekter/permakultur-som-utdannelsessystem  
Forslaget er godkendt. 

19.40 10 Medlemsfordele: Husstand (grupperabat til arrangementer), 
rabatordninger med andre aktører,  

U-
(B) 

  
EVT: PDC holdere op på hjemmesiden  

 

19.50 5 Backlog  
 PDC holdere op på hjemmesiden  
Medlemsfordele: Husstand (grupperabat til arrangementer), 
rabatordninger med andre aktører,  

O 

19.55 05 Tjek-ud 
• noter 

20.00 SLUT  

 

https://www.permakultur.no/norske-ressurser-og-prosjekter/permakultur-som-utdannelsessystem
https://www.permakultur.no/norske-ressurser-og-prosjekter/permakultur-som-utdannelsessystem
https://docs.google.com/document/d/1DMUMH5mfjP0oG3EVwGHgmmQIWoCdeCcx0plXliv_47c/edit#bookmark=kix.1bsmv9t4gycd

